
Verslag bestuurscommissie Publieke Gezondheid & Maatschappelijke Zorg 30 oktober 2023

Aanwezig: Mevrouw Steijn, Velsen (voorzitter)
Mevrouw Van Loenen (Haarlem)
Mevrouw Sedee-Schuitemaker (Haarlemmermeer)
Mevrouw Dorenbos (Beverwijk)
Mevrouw De Wit (Heemstede)
Mevrouw Gamri (Bloemendaal)
De heer Schoorl (Heemskerk)
De heer Carree (Zandvoort)
Mevrouw Scheidel, Directeur Publieke Gezondheid
De heer Buijtendijk, clustermanager advies & onderzoek

Afwezig: De heer Oud (Uitgeest)

1. Opening 
Mevrouw Steijn opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt vastgesteld. 

3. Mededelingen/actuele informatie 

Algemeen wordt meegegeven dat de aanlevering van de stukken laat was. De voorzitter geeft 
aan dat dit niet zozeer aan het secretariaat heeft gelegen. De suggestie wordt meegegeven dat
desnoods de verzending in onderdelen kan worden aangeleverd. Dit ten behoeve van de 
deugdelijke voorbereiding voor zowel bestuurders als ambtenaren.
Helpend om dit voortaan beter te organiseren is dat de werving van de nieuwe strategisch 
beleidsadviseur bijna is afgerond, daarmee is op korte termijn ook de ondersteuning in het 
bestuursproces weer op orde. Bovendien wordt toegezegd ook de planning van het proces 
voor 2024 te herzien.

Aanvullend aan deze mededeling kondigt de heer Buijtendijk zijn vertrek bij de VRK aan. De 
commissie geeft aan het gemis door het vertrek van weer een oud-gediende te voelen, zeker 
tegen de achtergrond van een bewegende omgeving, mede ingegeven door de IZA en GALA. 

Mevrouw Sedee geeft aan dat zij gecharmeerd is van het standbeeld ‘de stille strijd’. Dit 
standbeeld heeft al eerder in Haarlem gestaan; ze vraagt de GGD zich in te zetten zodat dit 
beeld ook in Haarlemmermeer op een indrukwekkende manier aandacht kan geven aan het 
thema mentale gezondheid. 

Mevrouw Sedee vraagt ook aandacht voor het derde onderzoek van de covid periode. Daarin 
staat dat Nederland nog niet klaar is voor een volgende pandemie. Dat is een nieuwe conclusie
voor mevrouw Sedee en ze vraagt zich dan ook af hoe dat ervoor staat in Kennemerland. Ze 
stelt voor, gezien het belang hiervan, dat dit een blijvend agendapunt moet zijn voor de BC. De
voorbereiding op een nieuwe pandemie moet namelijk beter.

De heer Schoorl geeft hierop aan dat hij als verantwoordelijk wethouder is geïnformeerd over 
de stand van zaken van de inrichting van de nieuwe organisatie (pandemische paraatheid) en 
wat er op dit thema nog in de planning staat. Dat was overigens een bespreking met de 
overige portefeuillehouders, de heren Carree en Oud.
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Afgesproken wordt om dit terug te laten keren op de agenda. De informatie is omvangrijk en 
tegelijkertijd relevant voor de gehele bestuurscommissie; dit rechtvaardigt een terugkerend 
agendapunt.

De heer Carree vult aan dat een ingewikkeld dilemma is dat in de regel wordt geanticipeerd op
de voorgaande pandemie. Een volgende pandemie zal echter altijd anders zal zijn dan de 
vorige. Om daar weerbaar voor te zijn is veerkracht nodig en juist die veerkracht vereist een 
robuustere voorbereiding. Te gedetailleerde planvorming kan hier averechts op staan. Allen 
besluiten dat de voorjaarsconferentie een goed moment is om hieraan aandacht te schenken.

Mevrouw Scheidel verwijst nog naar het recentelijk verschenen artikel in het Haarlems 
Dagblad, dit naar aanleiding van een met haar gevoerd interview, ‘Jongeren moeten leren op 
de bank te zitten’. Het is een artikel over de mentale weerbaarheid van jongeren. Dit artikel zal
worden gedeeld, met een link naar het totale interview. Met de link is ook de context beter 
geschetst voor de quote die de kop heeft gehaald (zie hieronder).

Een Goed Gesprek Met… Ciska Scheidel - Directeur Veiligheidsregio & Publieke Gezondheid 
Kennemerland - YouTube

4. Vaststellen verslag BC PG&MZ d.d. 10 juli 2023
Met de constatering dat er geen opmerkingen zijn, wordt het verslag goedgekeurd en 
vastgesteld.

5. Advies AB inzake 2e bestuursrapportage
De voorzitter verzoekt voorafgaand aan bespreking eventuele opmerkingen specifiek te richten
op de thema’s die voor deze BC van toepassing zijn.
De heer Schoorl vraagt aandacht voor de resultaten en de positie van Veilig Thuis. De heer 
Carree geeft aan dat deze negatieve financiële resultaten eerder zijn aangekondigd cq 
voorspeld. De financiële verantwoordelijkheid van Veilig Thuis ligt sinds de overgang naar de 
VRK, de stuurgroep Veilig Thuis gaat over de inhoud. Dat is een vreemde en niet wenselijke 
constructie. Dit roept namelijk de vraag op wie er bestuurlijk verantwoordelijk is voor het 
budget. Binnen het dagelijks bestuur wordt momenteel ook gekeken naar oplossingen. Het 
oprichten van een derde bestuurscommissie is een oplossing voor de langere termijn, omdat 
daarmee de governance duidelijk wordt. Voor de kortere termijn is hij in nauwe samenspraak 
met wethouder Burgering aan het kijken naar een oplossing.
Mevrouw Scheidel vult aan dat in het recente verleden is besloten VT onderdeel te laten zijn 
van de VRK. De overgang bracht mee dat er een financieel verschil moest worden overbrugd in
de CAO. Daarnaast leefde de verwachting dat er meer uitvoering naar het lokale veld zou gaan.
Beide kwesties vroegen om keuzes, met als onderliggende waarschuwing dat als dat niet 
opgelost zou worden er een tekort zou ontstaan. Al met al is in de begroting een korting 
ingeboekt die (nog) niet gerealiseerd kon worden. Hierover is de afgelopen periode, maar ook 
in afgelopen jaren met de wethouders in de stuurgroep VT gesproken. 
Mevrouw Van Loenen geeft aan dat in stuurgroep VT is afgesproken dat er zsm een structuur 
moet worden ingericht en duidelijk gemaakt wordt wie er eindverantwoordelijk is.
Geconstateerd wordt dat voor 2023 en 2024 het een gelopen race lijkt te zijn. Belangrijk is nu 
de aanpak van de financiële knelpunten en voor de langere termijn (2025) de governance te 
ontwikkelen die nodig is.
De opdracht voor derde bestuurscommissie is al eerder door AB en DB besproken. In de 
nieuwe BC kunnen de besluiten worden genomen. Deze positie is daarmee vergelijkbaar met 
de rol die deze BC heeft voor alle onderdelen van de GGD. 
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Het kan evenwel een gemengde commissie worden van burgemeesters en wethouders, maar 
er kan ook worden gedacht aan een inbreng vanuit politie en OM. De taak van de commissie 
kan zich ook uitstrekken tot het zorg- en veiligheidshuis.
De contouren van een nieuwe BC worden op dit moment voorbereid door de directie VRK.
De BC spreekt zich positief uit om VT in één hand onder te brengen in een aparte 
bestuurscommissie. Het moet immers voor de toekomst geborgd worden. 

De heer Carree geeft evenwel aan dat het proces nog wat langer nodig heeft, aangezien een 
voorstel door de VRK aan de afzonderlijke gemeenten moet worden voorgelegd: de 
gemeenschappelijke regeling is een verantwoordelijkheid van de gezamenlijke colleges, die 
daarover ook hun raad moeten horen. 

Mevrouw Sedee vraagt aandacht om ervoor te zorgen dat aan wordt gesloten bij de lokale 
wensen en verwachtingen. Juist ook voor de periode tot aan de instelling van deze derde 
bestuurscommissie.

Met in achtneming van deze opmerkingen wordt ingestemd met de gevraagde besluiten ten 
aanzien van 2e bestuursrapportage voor het deel waar de Bestuurscommissie PGMZ 
verantwoordelijkheid voor draagt.

6. Agenda najaarsoverleg 20 november

Ten aanzien van de datum van het najaarsoverleg wordt gewisseld dat de meeste wethouders 
de datum in hun agenda hebben staan. Helaas zal wethouder Van Loenen verstek moeten 
laten gaan. Collega-wethouders sociaal domein zijn van harte welkom op het najaarsoverleg, 
evenals de ambtenaren gezondheid en sociaal domein.

De heer Carree zoekt met betrekking tot het programma naar het specifieke doel van deze 
conferentie voor de mentale gezondheid. Het zou zijns inziens moeten gaan over bestuurlijke 
knelpunten, zodat een eenduidige bestuurlijke visie de leidraad wordt voor de verdere 
voortgang. 
In de huidige opzet is verdieping een eerste doel, waarmee invulling werd gegeven aan het 
najaars- en voorjaarsoverleg. Daarna pas volgt een bestuurlijke weging. Mevrouw Gamri geeft 
aan dat het meerwaarde heeft indien er op dat moment ook piketpaaltjes geslagen worden 
voor de toekomst.

Mevrouw Scheidel benadrukt dat in de huidige opzet van het najaarsoverleg er zeker 
bestuurlijke handvatten kunnen worden meegegeven en dat daarmee wordt voorzien in de 
eerder meegegeven wensen en behoeften.

Aanvullend geeft mevrouw Gamri aan dat zij behoefte heeft met z’n allen terug te kijken. Door 
terug te kijken naar wat er bereikt is, ontstaat ook een scherper beeld van wat er in de 
toekomst nodig is. De heer Carree onderschrijft deze wens.

Geopperd wordt dat dit in de voorjaarsconferentie een plek kan krijgen. Dat geeft daarmee 
enige tijd voor de voorbereiding. Eerder is niet mogelijk, gezien de GALA-inzet die nu nodig is. 
Het voorjaarsoverleg, waarbij ook gekeken kan worden naar de regionale nota, moet een 
verdiepende bijeenkomst worden, op inhoud, zodat de uitkomsten voldoende houvast bieden 
om te kunnen sturen op het vervolg. Het voorjaarsoverleg kent daarbij twee thema’s naast 
eerder genoemd thema pandemische paraatheid / versterking infectieziektenbestrijding.
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Terugkomend op het thema van het najaarsoverleg ziet mevrouw Sedee graag terug dat ook 
wordt ingezoomd op mensen die niet mentaal weerbaar zijn. Die vallen momenteel in een 
groot gat door de tekorten die er zijn in de hele (geestelijke gezondheids)zorg. Dat is een groot 
probleem, aangezien dit net de groep is die hierdoor niet de zorg krijgt die ze (urgent) nodig 
heeft. 

Gedeeld wordt dat er momenteel richtlijnen en afspraken hoe hiermee om te gaan (hoewel 
niet sluitend en passend) en het is helder dat deze een plek moeten krijgen binnen de IZA 
ontwikkelingen. Meegegeven wordt door de bestuurscommissie dat wordt ingezet op een 
integrale aanpak voor deze doelgroepen. Het totaalplan moet daarbij bekeken worden door de
ogen van de klant en/of inwoner. De gedeelde zorg is dat het bij goede bedoelingen blijft. 
Handvatten en gerichte handelingsperspectieven zijn nodig. Dat moet onderwerp van gesprek 
op de conferentie zijn. 

Voor het voorjaarsoverleg wordt verzocht een andere datum dan 8 maart te kiezen, omdat 
diverse wethouders andere verplichtingen hebben ivm internationale vrouwendag.

7. Proof of Concept (rapport RIVM)

Naar aanleiding van onderlinge bestuurlijke afstemming is dit RIVM rapport gedeeld. Vraag ligt
voor op welke manier Haarlem betrokken wordt in de verdere uitwerking en wat er met de 
uitkomsten wordt gedaan. Het is van belang om hierover eenduidige afspraken te maken over 
de communicatie.
Vanuit de adviserende rol is GGD aangesloten bij het bestuurlijk platform milieu en gezondheid
van de IJmond. Centraal hierin staat onder andere te adviseren over de inhoud van dit rapport 
in de richting van de inwoners. 

Doel om dit te agenderen is gelegen in het gegeven dat de leefomgeving steeds belangrijker 
wordt, ook in andere delen van de regio. Te verwachten is dat de belangstelling voor de 
leefomgeving ook in de toekomst zal toenemen, ook landelijk (zie PFAS ed). Voor deze 
bewustwording is het goed om kennis te nemen van dit rapport. 

Op verzoek van de bestuurscommissie wordt evenwel besloten deze stukken voortaan alleen 
in de BC PG&MZ te bespreken indien ook de betrokken wethouders die plaatshebben in het 
Platform Milieu en Gezondheid IJmond daartoe aanleiding zien. Haarlem zal nog nadere 
afstemming zoeken met de gedeputeerde. 

8. Vaccinatiegraad RVP 2022 regio Kennemerland (nav BC van 10 juli) 

Vraag vanuit de heer Carree is in hoeverre huisartsen en medisch specialisten worden 
betrokken om de vaccinatiegraad omhoog te krijgen. 

Mevrouw Scheidel geeft aan dat er zeker contact met deze beroepsgroepen, zij verwijst 
bijvoorbeeld naar verloskundigen. Ze zegt toe te checken hoe dat in deze regio zit per 
genoemde beroepsgroep precies zit en zal dit schriftelijk aan de heer Carree melden.

Mevrouw Sedee onderstreept het belang van een hoge vaccinatiegraad en wil graag afspreken 
om regionaal met de GGD een boost geven aan de campagne om dit te verwezenlijken. Ze 
denkt bijvoorbeeld aan een percentage van 5% verhogen van de vaccinatiegraad. De inzet van 
influencers wordt hierin nu gemist. Die hebben een groot bereik en invloed. Mevrouw Sedee 
ziet daarin een rol in voor de wethouders zelf. Die kunnen en moeten daarvoor ingezet 
worden. Ze vindt het jammer dat er nu weinig tijd is om dit onderwerp te bespreken. Ook 
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wethouder De Wit geeft aan een rol voor zichzelf weggelegd te zien. De vraag is of er nog 
voldoende besef is van de ernst van de afzonderlijke aandoeningen. Daar zal in de 
beeldvorming nog meer scherpte op moeten worden aangebracht.

Mevrouw Scheidel geeft aan dat in de notitie naast een nadere analyse, ook de acties 
opgenomen zijn op lokaal, regionaal en landelijk niveau. Daarbij zijn enkele zaken echt landelijk
bepaald. Communicatie bijv. gaat in nauw overleg met het landelijke en eventuele inzet van 
influencers zou dan ook onderdeel zijn van de landelijke inzet. Natuurlijk wordt daarbij wel 
gekeken waar de regionale campagne daarop kan aanhaken. In de afgelopen periode zijn dan 
ook extra acties op regionaal niveau toegevoegd.

Bij de BC bestaat desondanks de wens om toch nog een verdere poging te wagen om actiever 
in te zetten op het verhogen van de vaccinatiegraad. Dat betekent dat samen met gemeenten 
in specifieke wijken dieper wordt gekeken en dat op basis van deze informatie samen met 
gemeenten gerichte acties worden ondernomen. Er wordt een plan gevraagd voor begin 
volgend jaar met daarin ook opgenomen welke inzet daarbij nodig is vanuit de gemeenten. 

9. Memo stand van zaken IZA/GALA

Voorzitter leidt dit thema in en geeft mee dat deze memo vooral ter informatie is om helder te 
maken hoe alles op dit moment in elkaar steekt. Dit met als doel om vooral vanuit een gedeeld
beeld te blijven optrekken. Het onderwerp komt ook aan de orde in het 
portefeuillehoudersoverleg Sociaal Domein.

De invulling van GALA en de daaraan gekoppelde budgetten levert wat vragen op. Daarbij 
wordt vooral afgevraagd welk doel de nadruk op valpreventie dient. Daar zijn 
buitenproportionele bedragen voor gereserveerd; dat  sluit vooral aan op de belangen die 
zorgverzekeraars hebben. De heer Schoorl deelt zijn teleurstelling daarover in de BC, 
aangezien in zijn ogen er andere thema’s zijn die meer urgent zijn. Mevrouw Sedee beaamt 
deze notie van de heer Schoorl. 

10.Voortgang ambitiedocument / verslagen klankbordgroepen

Niet besproken. Ter info.

11.Rookvrij in Kennemerland (voortgang)

Niet besproken. Ter info.

12.Factsheet Nu Niet Zwanger

Niet besproken. Ter info.

13.Vervolgproces gemeenschappelijke regeling

Niet besproken. Ter info.

14.Rondvraag en sluiting

Mevrouw Sedee meldt dat zij haar annotatie nog aan mevrouw Scheidel zal zenden. 
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De heer Carree verzoekt de voorzitter om te kijken naar de duur van deze bijeenkomst. Zijn 
advies is langer de tijd daarvoor te nemen. Toegezegd wordt om voor 2024 de mogelijkheid 
hiervan te inventariseren.

Te tweede geeft de heer Carree de BC mee dat er vanuit de gemeente Zandvoort een brief is 
gestuurd naar de voorzitter RvB Spaarne Gasthuis over de bereikbaarheid van de acute zorg. 
Het ging over een onaangekondigde sluiting van de dichtstbijzijnde spoedpost (Spaarne). 
Kwestie die in de brief voorop staat is dat dit de inwoners raakt. Een belang dat de heer Carree
graag wil dienen. De heer Carree zegt toe deze brief met de overige leden te delen.
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